
Protokół Nr XXI/21

z obrad XXI Sesji Rady Powiatu Zambrowskiego, która odbyła się w dniu 06 grudnia 

2021 roku, w godz. 1430- 1600.

Obradom przewodniczyła p. Edyta Marchelska- Groszfeld - Przewodnicząca Rady Powiatu 

Zambrowskiego.

W Sesji uczestniczyło 17 radnych. (lista obecności w załączeniu protokołu)

Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porządku obrad XXI Sesji Rady Powiatu.
3. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Powiatu.
4. Informacja Przewodniczącego Zarządu o pracy Zarządu Powiatu między Sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) ustalenia wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego;
b) ustalenia wysokości diet radnych powiatu;
c) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu 

z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 
spowodowanych wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu.

7. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
8. Wnioski i oświadczenia radnych.
9. Sprawy różne.
10. Zakończenie obrad.

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia

Obrady XXI Sesji Rady Powiatu Zambrowskiego otworzyła Przewodnicząca Rady 

Powiatu - Pani Edyta Marchelska- Groszfeld, która powitała radnych i zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła, że w Sesji bierze udział 17 radnych, co stanowi 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Powiatu.

Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad XX Sesji Rady Powiatu

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała porządek obrad XXI Sesji. Poprosiła 

o zgłaszanie uwag i wniosków dotyczących porządku obrad.

Uwag dotyczących projektu porządku obrad nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Powiatu stwierdziła, że porządek obrad XXI Sesji Rady 

Powiatu przyjęto przez aklamację.
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Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Powiatu

Pani Edyta Marchelska- Groszfeld - Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, 

że protokoły z XX Sesji był wyłożony do wglądu wszystkich radnych.

Poprosiła o zgłaszanie ewentualnych uwag do projektu protokołu.

Uwag nie wniesiono, wobec czego Przewodnicząca Rady Powiatu poddała pod głosowanie 

wniosek o przyjęcie przez Radę Powiatu, projektu protokołu z XX Sesji Rady Powiatu.

Przeprowadzono głosowanie imienne. W głosowaniu uczestniczyło 16 radnych.

(imienny wykaz głosowania w załączeniu protokołu) 

Protokół przyjęto jednogłośnie.

Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Zarządu o pracy Zarządu Powiatu między Sesjami

Informację o pracy Zarządu Powiatu w okresie między Sesjami przedstawił Starosta 

p. Stanisław Ożlański. (Informacja w załączeniu protokołu)

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld poprosiła o zgłaszanie 

uwag i zapytań dotyczących informacji Przewodniczącego Zarządu o pracy Zarządu Powiatu 

między Sesjami.

Uwag i zapytań dotyczących informacji Przewodniczącego Zarządu o pracy Zarządu 

Powiatu między Sesjami nie zgłoszono.

Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld poinformowała, 

że w okresie między sesjami wpłynęły 2 interpelacje p. Stanisława Rykaczewskiego 

i 3 interpelacje p. Eugeniusza Kaczyńskiego, które następnie odczytała. Poprosiła 

o zgłaszanie zapytań.

Zapytań nie zgłoszono.

Ad. 6a Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld powiedziała, że radni 

otrzymali do zapoznania w materiałach na sesję projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego. Poinformowała, że projekt uchwały był 

przedmiotem posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Poprosiła 

Przewodniczącego Komisji o przedstawienie opinii.

Pan Rafał Pomazański - Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego poinformował, że komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie 

2



ustalenia wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego i negatywnie zaopiniowała projekt 

uchwały, zwiększający wynagrodzenie Starosty do łącznej wysokości 15.600 złotych brutto - 

2 głosami „przeciw”, przy 5 głosach „wstrzymujących”. Osobami przeciwnymi był on i radny 

p. Edward Lipiński. Stwierdził, że nie byłoby dzisiejszych obrad i omawianych punktów 

gdyby nie zabawy rządzących, którzy ingerując w samorządy najpierw obniżyli 

wynagrodzenia dla osób zajmujących stanowiska kierownicze, a następnie je w tak znaczący 

sposób podwyższając. Podwyższenie kwoty wynagrodzenia nie wyszło, więc z inicjatywy 

Starosty czy rady, a wynika po prostu z wprowadzonych centralnie przepisów, tworząc tylko 

niepotrzebne napięcia i złe emocje. Zgodnie z nimi wynagrodzenie Starosty nie może być 

niższe, niż 80% maksymalnego wynagrodzenia określonego w rozporządzeniu w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych, czyli 13.936 złotych brutto. Cieszy go 

„troska” jaką wykazują rządzący w stosunku do kierowników jednostek. Szkoda tylko, że ta 

troska nie wiąże się z jednoczesnym przekazaniem środków na ten cel, jak również, że nie 

dotyczy ona zwykłych pracowników. Niewątpliwie Pan Starosta posiada wysokie 

kwalifikacje i kompetencje, zasługuje jak też i inni pracownicy na jak najwyższe 

wynagrodzenie. Niemniej jednak dostrzegając wynagrodzenia wszystkich osób zatrudnionych 

w Starostwie, jak też jednostkach organizacyjnych uważa, że wynagrodzenie na poziomie 

13.936 złotych, czyli 80% maksymalnego wynagrodzenia gwarantowane przepisami, 

jest w tym momencie jak najbardziej odpowiednie. Poinformował, że podczas posiedzenia 

Komisji Finansów zaproponował, aby poddać pod głosowanie ustalenie wynagrodzenia 

Starosty w kwocie 13.936 złotych, zamiast 15.600 złotych. Wniosek przy 2 głosach „za” oraz 

5 glosach „wstrzymujących” został pozytywnie zaopiniowany.

W związku z powyższym w imieniu Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego zgłosił 

wniosek formalny o poddanie pod głosowanie zmian w projekcie uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego w następujący sposób:

1) wynagrodzenie zasadnicze: 8.300 złotych brutto, zamiast 9.000 złotych;

2) dodatek funkcyjny: 2.420 złotych brutto, zamiast 3.000 złotych;

3) dodatek specjalny: 3.216 złotych brutto, zamiast 3.600 złotych.

Na zakończenie powiedział, że Komisja Finansów jak corocznie pochyliła się również nad 
zwiększeniem wynagrodzeń dla pracowników, które przy rosnących lawinowo cenach są po 

prostu wyjątkowo niskie. Zaczyna to powodować odejścia z pracy w urzędzie dobrych 

pracowników, którzy szukają zatrudnienia gdzie indziej, na co zwrócił uwagę Sekretarz 

Powiatu Pan Ireneusz Ślesiński, który także zaapelował o zwiększenie wynagrodzeń. Uwagi 

te znalazły zrozumienie u członków Zarządu, którzy są jednocześnie członkami Komisji

3



Finansów - Pana Radnego Sebastiana Orłowskiego i Pana Wicestarosty Jacka Murawskiego. 

Mam nadzieję, że wspólnie prowadzone rozmowy, które odbyły się z udziałem Pana Starosty 

doprowadzą do zwiększenia podwyżek z zaplanowanych 5% do przynajmniej 8%.

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zgłaszanie pytań i uwag dotyczących 

projektu uchwały.

Sekretarz Powiatu p. Ireneusz Ślesiński przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego. Poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 2 

ustawy o samorządzie powiatowym do wyłącznej właściwości rady powiatu należy wybór 

i odwołanie zarządu oraz ustalenie wynagrodzenia jego przewodniczącego. Natomiast w myśl 

art. 9 ust. 2 ustawy o pracownikach samorządowych czynności z zakresu prawa pracy wobec 

starosty, związane z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy, wykonuje przewodniczący 

rady powiatu, a pozostałe czynności - wyznaczona przez starostę osoba zastępująca lub 

sekretarz powiatu, z tym że wynagrodzenie starosty ustala rada powiatu, w drodze uchwały. 

Z dniem 1 listopada 2021 roku weszła w życie ustawa z dnia 17 września 2021 roku 

o zmianie ustawy o wynagrodzeniu osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe 

oraz niektórych innych ustaw, która m.in. dokonała zmian w art. 37 ustawy o pracownikach 

samorządowych. Zgodnie z nowym brzmieniem art. 37 ust. 4 minimalne wynagrodzenie osób, 

o których mowa w art. 4 ust. 1 pkt 1 (m.in. starosty i wicestarosty), nie może być niższe niż 

80 % maksymalnego wynagrodzenia określonego dla poszczególnych stanowisk w przepisach 

wydanych w rozporządzeniu. Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 

roku w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych, które weszło w życie z dniem 

1 listopada 2021 roku, określiło maksymalne wynagrodzenie starosty w powiecie do 60 tys. 

mieszkańców w poniższej wysokości:

1) maksymalny poziom wynagrodzenia zasadniczego: 10.250 złotych;

2) maksymalny poziom dodatku funkcyjnego: 3.150 złotych;

3) dodatek specjalny w kwocie wynoszącej 30 % łącznie wynagrodzenia zasadniczego 

i dodatku funkcyjnego (4.020 złotych).

Maksymalne wynagrodzenie na stanowisku starosty stanowi suma maksymalnego poziomu 

wynagrodzenia zasadniczego oraz maksymalnego poziomu dodatku funkcyjnego i kwoty 

dodatku specjalnego, co daje łączną kwotę 17.420 złotych. Minimalne wynagrodzenie 

Starosty Zambrowskiego nie może być niższe, niż 13.936 złotych (80% maksymalnego 

wynagrodzenia). Przykładowe składniki wynagrodzenie starosty przy zachowaniu 
minimalnego wynagrodzenia :

1) wynagrodzenie zasadnicze: 8.300 złotych;
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2) dodatek funkcyjny: 2.420 złotych;

3) dodatek specjalny: 3.216 złotych.

Ponadto art. 18 ustawy stanowi, że przepisy ustaw zmienianych m.in. w art. 11 (ustawa 

o pracownikach samorządowych), w brzmieniu nadanym niniejszą ustawą mają zastosowanie 

do ustalania wysokości wynagrodzeń, diet, i uposażeń należnych od dnia 1 sierpnia 

2021 roku.
Pan Zbigniew Jach powiedział, że w 2018 roku po aferze nagrodowej Pani Premier 

Beaty Szydło, ugrupowanie rządzące Prawo i Sprawiedliwość doszło do wniosku, że szeroko 

pojęta klasa polityczna powinna żyć skromniej i na wniosek Jarosława Kaczyńskiego obniżył 

wszystkim włodarzom i ministrom wynagrodzenie zasadnicze o 20%. O zwiększeniu pensji 

samorządowcom zdecydował nasz Parlament. Zmiany te poprzedził podwyżkami dla 

prezydenta, posłów, senatorów, ministrów i członków rządu. Nowa zasada wprowadza, 

że zarobki nie mogą być niższe, niż 80% wynagrodzenia określonego dla danego stanowiska. 

Włodarze zostali przez rząd PiS-u wpuszczeni w pułapkę - podwyżki muszą być, bo jak nie 

to zostaną złamane przepisy prawa. Jednak pieniędzy na ten cel nie przeznaczono i jak to się 

ma do projektów budżetu samorządów na przyszły rok. Wkręcono także radnych, ponieważ 

mogą podjąć decyzję o podniesieniu sobie diet. W tym przypadku stanowisko Klubu Radnych 

„Razem” jest stanowcze „nie”. Przypomniał, że na początku kadencji postanowiono o nie 

podnoszeniu diet. Zapytał gdzie w tym wszystkim jest pracownik, który wypracowują na to 

wszystko. Stwierdził, że włodarz reprezentuje na zewnątrz, a dla pracowników przewidziano 

podwyżki na poziomie 200-250 złotych. Stwierdził, że jest to wstyd i hańba. I jak to się 

będzie miało do podwyżek 5.000 lub 10.000 złotych włodarzy z wyrównaniem od miesiąca 

sierpnia. Na to pieniądze będą musiały się znaleźć, a dla pracowników od zawsze nie ma 

środków. Należy powiedzieć dość i przeciwstawić się, z czegoś zrezygnować i znaleźć 

pieniądze na godziwe podwyżki dla pracowników, bo oni na to zasługują. Uważa, że to 

wszystko wprowadzono, aby skłócić ludzi.

Pan Stanisław Rykaczewski powiedział, że przedstawiony projekt uchwały 

przygotował Zarząd Powiatu. Oba projekty uchwał dotyczące wynagrodzenia Starosty i diet 

radnych przedstawiają propozycje większe wysokość minimalna. Zapytał kto z członków 

Zarządu Powiatu zgłosił wniosek, aby wynagrodzenie Starosty było w wysokości 

przedstawionej w projekcie uchwały.
Pan Ryszard Świderski powiedział, że jak wszyscy wiedzą decyzję o wysokości 

wynagrodzenia Starosty oraz diet radnych podejmuje Rada Powiatu. Zarząd musiał 

zaproponować jakieś kwoty, które będą podstawą do dyskusji na Komisji Finansów, co miało 
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miejsce. Poinformował, że to on zaproponował takie stawki i są one do dyskusji. Uważa, 

że jeżeli zarobki Starosty zostaną ustalone na poziomie minimalnym, to jest to forma wotum 

nieufności, bo nikt z nas nie lubi pracować za płacę minimalną. Z tego powodu jego 

propozycja była wyższa.

Pan Zbigniew Jach powiedział, że wnioskuje aby Rada Powiatu uchwaliła 

wynagrodzenie Starosty w wysokości zgłoszonej przez Komisję Finansów.

Pan Sebastian Orłowski powiedział, że nie rozumie po co ta cała dyskusja. Były 

przeprowadzone rozmowy z radnymi i postanowiono, że wynagrodzenie Pana Starosty będzie 

na poziomie minimalnym, a diety radnych bez zmian. Zaproponował zakończenie dyskusji 

i przejście do meritum.

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld ogłosiła 10 minutową 

przerwę. Obrady wznowiono o godzinie 1530.

Radny p. Krzysztof Rokicki przybył na sesję Rady Powiatu Zambrowskiego.

Więcej uwag i zapytań dotyczących projektu uchwały nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld poddała pod 

głosowanie wniosek formalny zgłoszony przez Komisję Finansów o wprowadzenie zmian 

w projekcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego 

w następujący sposób:

1) wynagrodzenie zasadnicze: 8.300 złotych brutto, zamiast 9.000 złotych;

2) dodatek funkcyjny: 2.420 złotych brutto, zamiast 3.000 złotych;

3) dodatek specjalny: 3.216 złotych brutto, zamiast 3.600 złotych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne. W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych.

(imienny wykaz głosowania w załączeniu protokołu) 

Wniosek przyjęto 14 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących”.

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld odczytała projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego i poddała go pod 
głosowanie.

Przeprowadzono głosowanie imienne. W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych.

(imienny wykaz głosowania w załączeniu protokołu)

Uchwała Nr XXI/147/21 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego 

została podjęta 14 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących”.
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Ad. 6b Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych powiatu

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld powiedziała, że radni 

otrzymali do zapoznania w materiałach na Sesję projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości diet radnych powiatu. Poinformowała, że projekt uchwały był przedmiotem 

posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Poprosiła Przewodniczącego 

Komisji o przedstawienie opinii.

Pan Rafał Pomazański - Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego poinformował, że komisja zapoznała się z projektem uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości diet radnych powiatu i jednogłośnie negatywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. Podobnie jak w przypadku ustalenia wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego 

konieczność ponownego zajęcia się ustaleniem wysokości diet radnych wynika 

z wprowadzonych przepisów. Pozostawiając uchwałę podjętą w 2019 roku w niezmienionej 

formie, czyli wyliczając wysokość diet w sposób procentowy to diety radnych wzrosłyby 

o kilkadziesiąt procent w stosunku do tych otrzymywanych czyli aż do 3.000 złotych.

Komisja Finansów uznała i jednogłośnie przyjęła wniosek o nie podwyższanie diet radnych 

i pozostawienie ich na poziomie wypracowanym w 2019 roku, czyli:

1) przewodniczącemu Rady w kwocie: 1.878,89 złotych, zamiast 2.000 złotych;

2) członkom Zarządu Powiatu w kwocie: 1.878,89 złotych, zamiast 2.000 złotych;

3) wiceprzewodniczącym Rady w kwocie: 1.784,95 złotych, zamiast 1.800 złotych;

4) przewodniczącym Komisji Rady w kwocie: 1.691,00 złotych, zamiast 1.800 złotych;

5) pozostałym radnym w kwocie: 1.315,22 złotych zamiast 1.500 złotych.

Stwierdził, że diety radnych nie powinny rosnąć do końca kadencji tej rady. Jeżeli 

w przyszłości nowo wybrani radni uznają otrzymywane diety za niskie, to niech wtedy 

je zmieniają. W związku z powyższym zgłosił wniosek formalny o poddanie pod głosowanie 

zmian w projekcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych powiatu w sposób 

powyżej przedstawiony. Dodam, że kwoty diet z groszami po przecinku wynikają z tego, 

że takie były wypłacane. Aby uniknąć związanych ze zmianami obowiązującymi od sierpnia 

wyrównań, czy zwrotów proponuje, żeby pozostały w tej właśnie wysokości.

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zgłaszanie pytań i uwag dotyczących 

projektu uchwały.
Pan Stanisław Rykaczewski poparł wniosek Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego.

Więcej wniosków i zapytań dotyczących projektu uchwały nie zgłoszono.
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Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld poddała pod 

głosowanie wniosek formalny zgłoszony przez Komisję Finansów o nie podwyższanie diet 

radnych i pozostawienie ich na poziomie wypracowanym w 2019 roku, czyli:

1) przewodniczącemu Rady w kwocie: 1.878,89 złotych, zamiast 2.000 złotych;

2) członkom Zarządu Powiatu w kwocie: 1.878,89 złotych, zamiast 2.000 złotych;

3) wiceprzewodniczącym Rady w kwocie: 1.784,95 złotych, zamiast 1.800 złotych;

4) przewodniczącym Komisji Rady w kwocie: 1.691,00 złotych, zamiast 1.800 złotych;

5) pozostałym radnym w kwocie: 1.315,22 złotych zamiast 1.500 złotych.

Przeprowadzono głosowanie imienne. W głosowaniu uczestniczyło 17 radnych.

(imienny wykaz głosowania w załączeniu protokołu) 

Wniosek przyjęto jednogłośnie.

Pan Sebastian Orłowski opuścił obrady Rady Powiatu Zambrowskiego.

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld odczytała projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnych powiatu i poddała go pod głosowanie.

Przeprowadzono głosowanie imienne. W głosowaniu uczestniczyło 16 radnych.

(imienny wykaz głosowania w załączeniu protokołu)

Uchwała Nr XXI/148/21 w sprawie ustalenia wysokości diet radnych powiatu została 

podjęta jednogłośnie.

Ad. 6c Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz 
wysokości kosztów spowodowanych wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld powiedziała, że radni 

otrzymali do zapoznania w materiałach na Sesję projekt uchwały zmieniający uchwałę 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na 

parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów spowodowanych wydaniem dyspozycji 

usunięcia pojazdu. Poinformowała, że projekt uchwały był przedmiotem posiedzenia Komisji 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Poprosiła Przewodniczącego Komisji o przedstawienie 

opinii.

Pan Rafał Pomazański - Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego poinformował, że komisja zapoznała się z projektem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 
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przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów spowodowanych 

wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu i zaopiniowała go pozytywnie.

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o omówienie projektu uchwały, a następnie 

o zgłaszanie pytań i uwag dotyczących projektu uchwały.

Sekretarz Powiatu p. Ireneusz Slesiński przedstawił projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów spowodowanych 

wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu. Poinformował, że podstawą prawną podjęcia 

uchwały jest art. 12 pkt 11 ustawy o samorządzie powiatowym, który stanowi, że do 

wyłącznej właściwości rady powiatu należy podejmowanie uchwał w sprawach zastrzeżonych 

ustawami do kompetencji rady powiatu oraz art. 130a ust. 6 ustaw Prawo o ruchu drogowym, 

który stanowi, że Rada Powiatu, biorąc pod uwagę konieczność sprawnej realizacji zadań 

usuwania pojazdów z dróg oraz koszty usuwania i przechowywania pojazdów na obszarze 

danego powiatu, ustala corocznie, w drodze uchwały, wysokość opłat za usunięcie 

i parkowanie pojazdów oraz wysokość kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia 

pojazdu. Maksymalna wysokość stawek, które będą obowiązywały w 2022 roku została 

podana w obwieszczeniu Ministra Finansów w sprawie ogłoszenia obowiązujących w 2022 

roku maksymalnych stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu 

strzeżonym. Proponowane stawki opłat ustalono na podstawie dwóch przesłanek 

ustawowych:

1) konieczności zapewnienia sprawnej realizacji zadań w zakresie usuwania pojazdów 

z dróg i ich przechowywania na parkingu strzeżonym,

2) kosztów usuwania i przechowywania pojazdów na obszarze Powiatu Zambrowskiego. 

W związku z kończącą się 31 grudnia 2021 roku umową z wykonawcą w celu zapewnienia 

sprawnej realizacji zadań w zakresie usuwania pojazdów z dróg i ich przechowywania na 

parkingu strzeżonym, Starosta Zambrowski 5 listopada 2021 roku wszczął postępowanie na 

świadczenie usług polegających na usuwaniu pojazdów z dróg położonych na terenie Powiatu 

Zambrowskiego oraz ich przechowywanie na parkingu strzeżonym w trybie zapytania 

ofertowego. Do dnia 19 listopada 2021 roku nie wpłynęła żadna oferta. Postępowanie zostało 

unieważnione. Dnia 22 listopada 2021 roku wszczęto powtórnie postępowanie do dnia 

29 listopada 2021 roku wpłynęła 1 oferta. W związku z tym, że wysokość opłat 

proponowanych przez oferenta przewyższa kwoty ustalone w uchwale Nr XII/143/21 Rady 

Powiatu Zambrowskiego z dnia 27 września 2021 roku. Postępowanie również zostało 

unieważnione. Proponuje się przyjąć w projekcie uchwały stawki opłat brutto wynikające 
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z oferty przedstawionej przez wykonawcę (zaokrąglone do pełnych złotych), stanowiące 

rzeczywiste koszty usuwania i przechowywania pojazdów na obszarze Powiatu 

Zambrowskiego. Planowane koszty usuwania i przechowywania pojazdów na obszarze 

Powiatu Zambrowskiego ustalono na podstawie analizy opłat wniesionych przez właścicieli 

usuniętych pojazdów oraz kosztów poniesionych przez powiat z tytułu realizacji tych zadań 

w 2020 roku i w okresie od 1 stycznia do 31 sierpnia 2020 roku. Przyjęto, że w roku 2022 

ilość usuniętych pojazdów będzie na poziomie 2021 roku.

Pani Agnieszka Gawkowska opuściła obrady Rady Powiatu Zambrowskiego.

Wniosków i zapytań dotyczących projektu uchwały nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Edyta Marchelska- Groszfeld odczytała projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z 

drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 

spowodowanych wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu i poddała go pod głosowanie.

Przeprowadzono głosowanie imienne. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.

(imienny wykaz głosowania w załączeniu protokołu)

Uchwała Nr XXI/149/21 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości 

kosztów spowodowanych wydaniem dyspozycji usunięcia pojazdu została podjęta 13 głosami 

„za”, przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym”.

Ad. 7 Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych

Pani Edyta Marchelska- Groszfeld - Przewodnicząca Rady Powiatu odczytał 

odpowiedź jaka została udzielona na interpelację p. Stanisława Rykaczewskiego.

Ad. 8 Wnioski i oświadczenia radnych

W punkcie 8 nie zgłoszono żadnych wniosków i oświadczeń.

Ad. 9 Sprawy różne

Pani Edyta Marchelska- Groszfeld - Przewodnicząca Rady Powiatu zapoznała 

radnych z pismem Związku Powiatów Województwa Podlaskiego.

Starosta p. Stanisław Ożlański podziękował za podjęcie uchwały w spawie ustalenia 

wynagrodzenia Starosty Zambrowskiego.
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Ad. 10 Zakończenie obrad

Po wyczerpaniu głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Powiatu 

p. Edyta Marchelska- Groszfeld podziękowała radnym i zaproszonym gościom za udział 

w obradach XXI sesji i zakończył posiedzenie Rady Powiatu Zambrowskiego.

(materiały w załączeniu)

ProtoKołow

wa A. Kalinowska

Przewodniczący Rady

PRZEWOpŃjtzĄCY RADY

Edyta Ma/cnzlska-Groszfeld
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